
دور برگشت مرحله 
دنيا حيدري
   گزارش

گروهی رقابت های 
لی��گ قهرمان��ان 
آسیا جمعه شب با مصاف سه نماینده ایران آغاز 
ش��د که نتیجه آن ادامه قدرتنمای��ی مقتدرانه 
پرسپولیس، دشت اولین برد تراکتور و نخستین 
شکست فولاد بود که تبریزی ها را امیدوار کرد، اما 
کار نماینده خوزس��تانی ایران ب��رای حضور در 

یک هشتم دشوار شد.
  شانس صعود تراکتور با نخستین برد

هفته چهارم مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 
ساعت 19:30 جمعه شب با مصاف تراکتور برابر 
نیروی هوایی عراق بود که آغاز ش��د. مصافی که 
نخستین برد این فصل سرخپوشان تبریزی را به 
همراه داشت. تراکتور هر سه بازی دور رفت را با 
تساوی به پایان برده بود، اما خطیبی تأکید داشت 
که شاگردانش نتیجه بدی کس��ب نکرده اند و از 
ترکیب متفاوت و جدید تیمش در مصاف دوباره با 
نیروي هوایی عراق خبر  داد. اما شاید کمتر کسی 
تصور می کرد که گل زودهنگام مهدی تیکدری 
در دقیقه دوم بازی باعث شود شاگردان خطیبی 
ورزشگاه شارجه را با کس��ب هر سه امتیاز بازی 
ترک کنن��د، ولي همان گل نخس��تین پیروزی 
تبریزی ها را به دنبال داشت و تراکتور را با شش 
امتیاز صاحب خانه دوم ج��دول گروه B کرد. با 
این برد تحسین برانگیز و البته توقف شارجه برابر 
پاختاکور با حس��اب یک – یک، فاصله تراکتور 
با الش��ارجه صدرنش��ین دو امتیاز است و بدون 
شک یاران خطیبی حالا در مقایسه با پاختاکور 

س��ه و نیروي هوایی دو امتیازی بعد از الشارجه 
شانس اصلی حضور در یک هشتم نهایی هستند. 
با وجود این س��رمربی جوان تراکتور از ادامه راه 
سخت تیمش برای صعود به یک هشتم می گوید: 
»نباید فکر کنیم چیزی تمام ش��ده است. هنوز 
دو بازی دیگر داریم و تا قبل از آن نمی توانیم در 
خصوص حضور در یک هشتم حرفی بزنیم. باید 
تمام تلاشمان را بکنیم. در همین بازی با نیروي 
هوایی عراق دیدیم که اخراج یک بازیکن حریف 
چطور باعث شد این تیم تلاشش را چند برابر کند 
و بعد از آن نیز داور چطور تمام صحنه ها را به سود 
عراقی ها سوت زد. پس باید خودمان تلاش کنیم تا 
مزد زحماتمان را بگیریم، درست مثل این پیروزی 

که مزد زحماتمان در سه بازی قبلی بود.«
  کولاک پرسپولیس ادامه دارد

ش��اگردان یحیی در ادامه مسیر موفقیت آمیزی 
که در پیش گرفته  بودند، س��اعت 21:30 جمعه 
شب در ورزشگاه جواهر لعل نهرو، گوا را با گل های 
ش��هریار مغانلو، تراب��ي، آل کثی��ر و کامیابی نیا 
نقره داغ کردند. خوان فراندو اسپانیایی بعد از قبول 
شکست 2 بر یک در دیدار پایانی دور رفت مرحله 
گروهی با اشاره به اینکه هواداران پرسپولیس از 
بازي تیم شان لذت بردند تأکید کرد که تیمش با 
شناختی که از سرخپوش��ان پیدا کرده در دیدار 
برگشت عملکرد بهتری خواهد داشت، اما در شبی 
که مرد فرانسوی نیمکت گوا حفاظت از دروازه اش 
را به گلر دیگری سپرده بود، شکستی سنگین )4 
بر صفر( را تجربه کرد، به طوری که روزنامه تایمز 
هند از تیتر »گوا مقابل پرس��پولیس خرد شد« 

برای تحلیل این دیدار اس��تفاده کرد. اشتباهات 
فردی بدون ش��ک مهم ترین دلیل فروپاشی گوا 
مقابل یکه تازی ی��اران گل محمدی ب��ود. ناوان 
کومار که در این بازی جایگزین دراج س��ینگ، 
سنگربان اول میزبان ش��ده بود روی دو گل اول 
تیمش کاملاً مقصر بود و محمدعلي، مدافع گوا نیز 
روی گل چهارم اشتباه نابخشودنی را مرتکب شد، 
اما شاید بزرگ ترین اشتباه را سرمربی اسپانیایی 
مرتکب شد که به دلیل فش��ارهای زیادی که در 
پی شکست در نخستین دیدار مقابل پرسپولیس 
متحمل شده بود دست به تغییرات گسترده در 
ترکیب تیمش زد و دراج س��ینگ را ک��ه در دو 
بازی نخست تحس��ین برانگیز ظاهر شده بود و 
کلین شیت کرده بود نیمکت نشین کرد، اما این 
مربی بعد از شکست س��نگین تیمش گفت که 
این نتیجه با توجه به اینکه پرس��پولیس چهار، 
پنج گام از گوا جلوتر اس��ت کاملًا طبیعی است. 
البته درخشش شاگردان یحیی در چهارمین برد 
متوالی پرسپولیس را هم نمی توان نادیده گرفت، 
به طوری که سایت کنفدراس��یون فوتبال آسیا 
در تحسین این موفقیت نوش��ت: »پرسپولیس 
س��فر خود را با برد 4 بر صفر مقابل گوا به مرحله 
یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا کامل کرد.« 
البته یحیی هم این برد را حق شاگردانش خواند.

  اشتباهات کمرشکن فولاد را زمین زد
عجیب ترین و غیرمنتظره ترین نتیجه نخستین 
روز از دور برگشت مرحله گروهی اما در ورزشگاه 
مرسول پارک ریاض رقم خود، جایی که شاگردان 
نکونام در مصافی شش امتیازی نتیجه را با حساب 

2بر صفر به النصر صدرنشین واگذار کردند تا در پس 
پیروزی السد برابر الواحدات با پنج امتیاز به رده سوم 
جدول سقوط کنند، آن هم در حالی که النصر به 
واسطه این برد با هشت امتیاز در صدر جدول باقی 
ماند و پاختاکور با هفت امتی��از به رده دوم جدول 
کوچ کرد تا برخلاف انتظار و روند خوبی که فولاد با 
ارائه بازی های زیبا در پیش گرفته بود، شانس این 
تیم خوزس��تانی برای صعود به یک هشتم نهایی 
کمرنگ شود، آن هم در حالی که همانند بازی های 
قبل مالکیت توپ و میدان را در دست داشتند، اما 
اشتباهات فردی و کمرشکن خط دفاع در غیاب 
حردانی که به دلیل ابتلا به کرونا نتوانست تیمش را 
همراهی کند با قبول دو گل دست شاگردان نکونام 
را از کسب نتیجه کوتاه کرد. سسما، مربی فولاد که 
بعد از تساوی یک – یک در دور رفت برابر نماینده 
عربستان گفته بود النصر با تمام بازیکنان باکیفیت و 
سرمربی جهانی اش نتوانست ما را ببرد، پس از قبول 
نخستین شکست در این دوره از رقابت های لیگ 
قهرمانان آسیا عنوان کرد که جنبه باخت را داریم، 
اما تا آخرین لحظه جنگیدیم و مستحق شکست 
نبودیم، ولی روی اشتباهات بچگانه مدافعان خود 
نتیجه را واگذار کردیم. سیدني، مربی النصر به دلیل 
مشکلات گوارشی به جای مانوس منز، سرمربی 
تیم عربستانی در کنفرانس بعد از بازی حاضر شد و 
تأکید کرد که به بازیکنانش هشدار تقابلی سخت با 
تیم ایرانی را داده بودند: »خوب می دانستیم فولاد 
فیزیکی بازی می کند، اما با استفاده از فضای بین 
بازیکنان توانستیم به این تیم ضربه بزنیم و نتیجه را 

به سود خود خاتمه بدهیم.«
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روز طلايي ايران در وزنه برداري آسيا
دو جوان وزنه برداري ای��ران دیروز موفق به درو کردن مدال های دس��ته 
102کیلوگرم شدند. رسول معتمدی مدال طلای دوضرب و مجموع و مدال 
برنز یک ضرب را به گردن آویخت و رضا دهدار هم مدال طلای یک ضرب 
این دسته را از آن خود کرد. معتمدی در مجموع رکورد 400 کیلوگرم را 
به ثبت رساند و دهدار نیز رکورد 389 کیلوگرم را از خود به جای گذاشت. 
رسول معتمدی مدال طلایش را به آستان قدس رضوی تقدیم کرد: »شرایط 
سختی را برای کسب این مدال تجربه کردم و شیوع ویروس کرونا این شرایط 
را از همیشه دشوارتر کرد. این مدال را به آستان قدس رضوی و مردم ایران 
تقدیم می کنم.« رضا دهدار نیز ابراز  امیدواری کرد روزی در المپیک به روی 
تخته برود: »برنامه من برای موفقیت در وزنه برداری حضور در المیپک است 

و امیدوارم روزی بتوانم در المپیک و در وزن تخصصی خودم رقابت کنم.«

نخستین برد و باختی که شانس تراکتور و فولاد را زیاد و کم کرد

پرسپوليس اولين مسافر يک هشتم نهايي

تاريخ ديدارهای بسکتبال کاپ آسيا اعلام شد
فدراسیون جهانی بسکتبال)فیبا( تاریخ برگزاری مسابقات پنجره سوم 
انتخابی کاپ آسیا 2021 به میزبانی اردن را اعلام کرد. بر این اساس تیم ملی 
بسکتبال کشورمان در نخستین دیدار 22 خرداد ماه به مصاف تیم ملی قطر 

می رود و پس از آن 24 خرداد ماه با تیم ملی عربستان به رقابت می پردازد.

 نصف بودن پاداش بسکتبال و واليبال 
خوب نيست

محمدرضا داورزنی، رئیس فدراس��یون والیبال درباره پس��ت انتقادی 
سیدمحمد موسوی، بازیکن تیم ملی والیبال درباره پاداش مدال آوران  در 
المپیک گفت: »بحث مبلغ و میزان پاداش نیست. اینجا بحث این است که 
رشته ای مثل بسکتبال و والیبال شرایط خاصی را سپری می کنند تا سهمیه 
المپیک به دست آورند. حضور بسکتبال و والیبال در المپیک کار ساده ای 
نیست و اگر پاداش ها نصف رشته های انفرادی باشد خیلی خوب نیست. 
امیدوارم این موضوع در آیین نامه تجلیل از قهرمانان در رشته های تیمی 

مثل فوتبال، هندبال، والیبال و بسکتبال بیشتر مورد توجه قرار گیرد.«

 اميدواری بسکتبال 3 نفره 
به کسب سهميه المپيک

رامین طباطبایی، رئیس فدراسیون بسکتبال ابراز امیدواری کرد تیم 
ملی بسکتبال سه نفره بانوان موفق به کسب سهمیه بازی های المپیک 
توکیو شود: »کسب سهمیه المپیک را از دو مسیر می توانستیم به دست 
بیاوریم، یکی از طریق رنکینگ جهانی بود که چهار تیم برتر مستقیماً 
به بازی های المپیک راه پیدا کردند، اما متأس��فانه ما در رده ششم قرار 
گرفتیم، ولي دو تورنمنت دیگر وجود دارد که چهار تیم دیگر را مشخص 
می کند. سه تیم در تورنمنت اتریش و یک تیم در تورنمنت مجارستان 

انتخاب می شوند و ما در هر دو تورنمنت شرکت خواهیم کرد.«

مانی سعیدی

شيوا نوروزی

 زنده نگه داشتن سوپرلیگ 
با غرامت سنگین باشگاه ها 

مأموريت غيرممکن پرز و شرکا!
سوپرلیگ اروپا اگرچه خیلی زود با مخالفت شدید هواداران و مقامات یوفا 
و فیفا شکست خورد تا طرحی که باشگاه های متمول اروپایی برای جبران 
ضرر و زیان اقتصادی روی آن حساب باز کرده بودند فعلًا بایگانی شود، اما 
به نظر می رسد طراحان این لیگ با وجود انصراف 9 تیم منچسترسیتی، 
چلسی، منچستریونایتد، آرسنال، لیورپول، تاتنهام، اتلتیکومادرید، اینتر و 
میلان و باقی ماندن تنها سه تیم یووه، بارسا و رئال، همچنان به دنبال این 

هستند تا پرونده سوپرلیگ را دوباره به جریان بیندازند.
   غرامت سنگین انصراف

با وجود انصراف 9 تیم از 12 تیم حاضر در سوپرلیگ، فلورنتینو پرز، رئیس  
رئال مادرید و یکی از طراحان اصلی این رقابت ها در تازه ترین مصاحبه هایش 
تأکید کرده که هنوز تیم ها و اعضا درون این رقابت هستند و هیچ کس از 
حضور در سوپرلیگ انصراف نداده است و طبق قرارداد نمی توانند به راحتی 

این کار را انجام دهند.
پرز گفته است: »سوپرلیگ هنوز وجود دارد و اعضا همچنان در آن حاضر 
هستند. ما باید چندین هفته به خودمان وقت بدهیم تا تفکر کنیم، زیرا با 
خشونت برخی افراد مواجه ش��ده ایم. برخی از باشگاه ها گفته  اند به دلیل 
فشارهای خارجی س��وپرلیگ را ترک می کنند، اما باشگاه ها قراردادی را 

امضا کرده  اند و نمی توانند سوپرلیگ را ترک کنند.«
طبق گزارشی که اشپیگل آلمان منتشر کرده است، هر یک از 12 تیمی که 
پس از مواجه شدن با تهدیدات یوفا و دیگر نهادهای فوتبالی مرتبط و زیر 
فشار هواداران شان تسلیم شدند و به صورت رسمی از شرکت در رقابت های 
سوپرلیگ اروپا انصراف دادند بابت این تصمیم خود باید غرامت سنگینی 
پرداخت کنند. بر اساس قراردادی که اشپیگل منتشر کرده، هر تیمی که 
از رقابت های س��وپرلیگ انصراف دهد باید غرامت 150 میلیون یورویی 
بپردازد. در واقع اگر چنین مسئله ای صحت داشته باشد، خروج تیم ها از 

این رقابت ها اصلاً کار آسانی نخواهد بود.
نشریه اسپورت کاتالونیا نوشته است نگرانی از الزام به پرداخت همین غرامت 
سنگین، آن هم در آشفته  بازار اقتصادی فوتبال اروپا در نتیجه شیوع کرونا سبب 
شده باشگاه های انصراف دهنده و در رأس آنها، شش تیم لیگ برتر انگلیس به 
انتشار بیانیه های اینترنتی در سایت ها و شبکه های اجتماعی بسنده کنند و هنوز 

هیچ یک از آنها به صورت رسمی برای انصراف از این تورنمنت اقدام نکرده اند.
   راه حل جدید برای نجات سوپرلیگ

با توجه به این غرامت سنگین که خروج تیم ها را از سوپرلیگ دشوار کرده، 
رئیس رئال مادرید امیدوار است این رقابت ها شکل بگیرد. هرچند پرز معتقد 
است که شاید در انتخاب تیم ها اشکلاتی وجود داشته باشد که البته قابل 
حل است، به همین خاطر در مصاحبه ای که با نشریه آس اسپانیا داشته، یک 
پیشنهاد جدید را برای حضور تیم ها در سوپرلیگ مطرح کرده است: »ما 
نمی توانیم تا سال 2024 صبر کنیم، اما در هر صورت، حتماً جایی اشتباه 
کرده ایم. سعی می کنیم اوضاع را برگردانیم و ایده های خود را تقویت کنیم. 
شاید راه حل این باشد که چهار تیم برتر هر لیگ در آن بازی کنند. نمی دانم، 

اما باید کاری انجام شود.«
هرچند آنیلی، رئیس یووه دیگر تیم باقی مانده در سوپرلیگ سعی کرده 
است موضع گیری خاصی نداشته باشد، اما خوان لاپورتا، رئیس بارسا دیگر 
تیمی که برخلاف 9 باشگاه دیگر انصراف نداده، پش��ت پرز، رئیس رئال 
درآمده و اعتقاد دارد که سوپرلیگ مطلقاً یک نیاز اساسی برای باشگاه های 
بزرگ است: »موضع باشگاه بارسلونا در حال حاضر محتاطانه است و حرف 
نهایی را اعضا خواهند زد، ولی از آنجا که باشگاه های بزرگ در درآمدزایی یوفا 
نقش مهمی دارند، صحیح نیست که از لحاظ دریافتی و توزیع پول، تفاوت 
زیادی با باشگاه های متوسط و کوچک نداشته باشیم. سوپرلیگ باید یک 
تورنمنت تماشایی باشد و البته براساس ارزش های ورزشی. راه گفت وگو با 
یوفا باز است و باید به درک مشترک و تعامل برسیم. به منابع بیشتری نیاز 

داریم تا سوپرلیگ بتواند یک رقابت جذاب و تماشایی باشد.«
   مجازات یوفا برای تیم هایی که انصراف نداده اند

با این حال در سوی دیگر یوفا به دنبال مجازات تیم هایی است که همچنان از 
حضور در سوپرلیگ دفاع می کنند. الکساندر چفرین، رئیس یوفا در گفت وگو 
با خبرگزاری آسوشیتدپرس گفته است: »اگر آنها بگویند ما در سوپرلیگ 
هستیم، مطمئناً در لیگ قهرمانان بازی نمی کنند و اگر آماده این کار باشند، 
می توانند در رقابت های خود بازی کنند. از دید من، وضعیت بسیار متفاوتی 
بین باشگاه هایی است که اشتباه خود را پذیرفتند و گفتند ما پروژه را ترک 
خواهیم کرد، بقیه باشگاه های مدنظر عمدتاً می دانند که من می گویم کار 

این پروژه تمام شده است، اما احتمالاً آنها نمی خواهند این را باور کنند.«
چفرین گفته یوفا قصد دارد هفته آینده با فدراسیون های ملی و لیگ های داخلی 
ارتباط برقرار کند تا درباره مجازات احتمالی باشگاه های مدنظر بحث کند:» ما 
باید آنچه را که اتفاق افتاده است حل و فصل کنیم. من نمی توانم جزئیات بیشتری 

را بیان کنم، ما در حال بحث و گفت وگو با بخش حقوقی خود هستیم.«

سعید احمديان 

ضربه بی خاصيت ها به فوتبال ملی
آخر سال گذشته اگر کنفدراسیون فوتبال آسیا در یک تصمیم سیاسی، 
حق میزبانی متمرکز بازی های باقی مانده از مرحله اول انتخابی جام 
جهانی قطر را از ایران گرفت و ب��ه بحرینی ها هدیه داد، این بار هم این 
ملی پوشان فوتبال ساحلی بودند که با تصمیم ناعادلانه اي اف سي در 
بین سه تیم معرفی شده برای جام جهانی فوتبال ساحلی قرار نگرفتند 
تا با وجود اینکه طب��ق قوانین باید به عنوان تیم س��وم به فیفا معرفی 
می شدند، اما در یک تصمیم عجیب عمانی ها به جای ایران راهی جام 
جهانی فوتبال ساحلی می شوند تا بار دیگر حق فوتبال کشورمان پایمال 
ش��ود. البته نه گرفتن میزبانی تیم ملی در انتخابی جام جهانی اولین 
حق خوری کنفدراسیون فوتبال آسیا بود و نه معرفی نکردن تیم ملی 
ساحلی به جام جهانی آخرین تصمیمی خواهد بود که علیه فوتبال ایران 
در مقر فوتبال آسیا گرفته می شود. نکته قابل تأمل سکوت نایب رئیس 
ایرانی اي اف سي برابر این تصمیم های ناعادلانه است، به خصوص که 
مهدی تاج، رئیس کمیته فوتسال و فوتبال ساحلی اي اف سي است و این 
تصمیم در زیرمجموعه وی گرفته شده است. با سکوت تاج در این باره 
و موارد گذشته آشکار شده که کرسی های بین المللی فوتبال در آسیا 
با توجه به حضور افرادی نظیر تاج عملًا بی خاصیت است و نباید روی 
دفاع مدیرانی مانند او از منافع فوتبال ایران حساب باز کرد، به خصوص 
که با گذشت دو سال از حضور تاج در س��مت نایب رئیسی اي اف سي، 
کوچک ترین قدمی از سوی او برای دفاع از منافع ملی فوتبال برداشته 
نشده تا مزایای حقوق چند هزار دلاری و سفرهای بیزینسش به خطر 
نیفتد! تجربه حضور مدیرانی مانند تاج در فوتبال آسیا اگرچه هزینه های 
زیادی برای فوتبال ایران داشته است، اما می تواند چراغ راه آینده برای 

معرفی افراد در پست های بین المللی فوتبال باشد.

کسب کرسي جهاني با حمايت دستگاه ديپلماسي

اردو با ازبکستان خيلي برايمان مفيد است
المپیکي هاي بوکس ایران این روزها بعد از تزریق واکسن کرونا با تلاش      خبر
بیشتر خود را آماده حضور در توکیو مي کنند. شاهین موسوی یکي از 
المپیکي هاي بوکس ایران مي گوید: »همه بچه ها به خوبی تحت نظر کادرفنی در حال آماده س��ازی 
هستند، فقط بعد از تزریق دور نخست واکسن کرونا دچار ضعف بدنی شده ایم و زود خسته می شویم، 
ولي مسئله خاصی نیست و به زودی این مشکل برطرف خواهد شد. تنها نگراني مان اما عدم شرکت در 
مسابقات است، چراکه تنها با تمرین نمي توان به صورت کامل آماده شد. اردوهاي مشترک هم خوب 
هستند، به خصوص اردویی که قرار است از 11 اردیبهشت ماه با ازبکستان برگزار کنیم، خیلی بهتر از 
اردوي قبلي با سوریه است. ازبکستان بهترین تیم حال حاضر دنیا در بوکس است و قطعاً تمرین با نفرات 
این تیم دو برابر بهتر از تمرین با س��وریه خواهد بود. امیدوارم در مدت زمان باقیمانده خواسته هاي 

کادرفني برآورده شود تا ما هم بتوانیم مسابقه بدهیم و هم اردوي مشترک برگزار کنیم.«

بعد از ناکامي کیانوش رستمي در 
فريدون حسن

    بازتاب
کسب سهمیه المپیک از مسابقات 
قهرماني آسیا، سهراب مرادي دیگر 
قهرمان المپیک کشورمان هم نتوانست در این مسابقات به امتیازها و 
رکورد لازم دست پیدا کند و سهمیه المپیک را به دست آورد تا ثابت 
شود که با روزهاي اوج خود فاصله زیادي دارد و چندان نمي توان به او 
امیدوار بود. مرادي در حرکت یک ضرب وزنه 174 کیلوگرمي را بالاي 
سر برد و برنز گرفت و در دوضرب با مهار وزنه 210 صاحب مدال نقره 
این حرکت و نقره مجموع ش��د. مرادي در مجموع 384 کیلوگرم را 
بالاي سر برد، در حالي که باید براي کسب سهمیه المپیک به رکورد 
450 کیلوگرم دست پیدا مي کرد تا امتیازهاي عقب مانده را جبران 
کند، اتفاقي که نیفتاد تا حالا دو وزنه بردار کشورمان تنها امیدوار به 
مسابقات گزینشي کلمبیا باشند که قرار است 20 اردیبهشت ماه برگزار 
شود. البته به ش��رط آنکه اصلي ترین رقیب شان، یعني رسول بیکف 
قرقیزستاني مثل آنها در مسابقات قهرماني آسیا عملکرد خوبي نداشته 
باشد و اختلاف خود با این دو را بیشتر از این که هست، نکند. کیانوش 

رستمي در حال حاضر 3 هزار و 14 امتیاز دارد و براي المپیکي شدن 
باید در مسابقات کلمبیا بیش از هزار و 181 امتیاز کسب کند. سهراب 
مرادي هم براي اینکه مسافر توکیو شود باید بیش از 933 امتیاز در 
کلمبیا به دست آورد تا با 3 هزار و 89 امتیازي که فعلًا دارد، بتواند در 
المپیک وزنه بزند. آنچه مشخص است اینکه کار سهراب مرادي اندکي 
راحت تر است، اما باید به این نکته مهم هم توجه داشت که وزنه بردار 
قرقیزستاني تا قبل از وزنه زدن در مسابقات قهرماني آسیا 3 هزار و 218 
امتیاز داشته، یعني 129 امتیاز بیشتر از مرادي و 204 امتیاز بالاتر از 
رستمي که این اختلاف با توجه به عملکرد او در مسابقات قهرماني آسیا 
بیشتر هم مي شود. طبق امتیازات کسب شده رستمی باید در مسابقات 
کلمبیا 401 کیلوگرم و مرادی 387 کیلوگرم را در مجموع مهار کنند، 
در غی��ر این ص��ورت وزنه برداري ایران مجبور اس��ت ب��ا همان تک  
سهمیه اي که علي هاشمي در دس��ته 109 کیلوگرم بعد از قهرماني 
جهان به دست آورد، راهي المپیک شود. هاشمي تنها وزنه برداري است 
که حضورش در توکیو قطعي است و اگر وزنه برداري به امتیاز او هم 

برسد، هاشمي باز هم مي تواند با سهمیه قاره اي راهي المپیک شود.

کار وزنه برداري ایران به کلمبیا کشید

سهراب مرادي هم سهميه نگرفت

ل��زوم کس��ب 
حامد قهرماني

    چهره
ه ه��اي  یگا جا
بین المللي در 
ورزش مس��ئله اي اس��ت که سال هاست از آن 
صحبت مي شود و سال هاست که به نتیجه اي 
هم نرسیده است. نمونه آخر آن نیز عدم راهیابي 

عباس جدیدي به شوراي کشتي آسیا بود. حالا 
اما نام دیگري در میان است براي کرسي مهم تر 
و بزرگ تر؛ حمید سوریان و عضویت در هیئت 
رئیسه اتحادیه جهاني کشتي. اتفاقي که اگر با 
موفقیت هم��راه ش��ود، مي تواند بس��یاري از 
معضلات بین المللي کش��تي ایران را برطرف 
کند، اما کسب این موفقیت به یک همبستگي 
ملي نی��از دارد. موضوعي که حمید س��وریان، 
نایب رئیس فدراسیون کشتي هم به آن اشاره 
مي کند: »متأسفانه عباس جدیدی رأی نیاورد، 
چیزی که ما رصد کردیم، نقش دوس��تانی که 
آنجا حضور داش��تند در این اتفاق مشهود بود. 
شیطنتی اتفاق افتاد و ش��ب قبل از انتخابات 
مباحثی را مطرح کردند که متأسفانه طرح این 
موضوع موجب شد این موقعیت که جزو منافع 
ملی ما محسوب   می ش��د، به خطر بیفتد و در 
انتخابات موفق نشویم. حالا که انتخابات هیئت 
رئیسه اتحادیه جهانی در پیش است ما موظفیم 
که با تمام وجودمان برای کسب کرسی تلاش 
کنیم و از این کار نیز فروگذار نخواهیم کرد. کار 
سختی در پیش داریم و در این مسیر به حمایت 
همه جانبه  و حتی ف��ارغ از حوزه ورزش، یعني 

ظرفیت دیپلماسي کشور نیز نیازمندیم.«

فوتبال فقط کودک آزاري را کم داشت!
انتشار یک ویدئوکوتاه از اذیت کردن یک کودک افکار عمومی را جریحه دار 
کرد، با این تفاوت که این بار فیلم کودک آزاری مستقیماً با فوتبال ایران و دو 
تیم پرطرفدار کشورمان ارتباط دارد. فرد کودک آزار از چوپان عشق فوتبال 
می خواهد علیه تیم محبوبش موضع گیری کند، خواسته ای که با مقاومت 
کودک مواجه می شود و آن جوان جاهل شور و علاقه این کودک را به شکلی 
ناجوانمردانه پاسخ می دهد. این ویدئو بازتاب زیادی بین مردم و هواداران 
داشته، ولی گویا هنوز هستند افرادی که به جای تقبیح این حرکت زشت و 

غیرقابل تحمل با نگاه جانبدارانه در این خصوص اظهارنظر می کنند. 
فوتبال فقط همین را کم داش��ت، معضلي به نام کودک آزاري، ورزشي 
که روزگاری قرار بود عاملی باش��د برای شادی و تفریح مردم و سرگرمی 
جوانان، حالا بلای جان جامعه ای شده که با فضای مجازی افسارگسیخته 
مواجه است. افسارگسیختگی فوتبال نفوذ گس��ترده ای در شبکه های 
اجتماعی داشته، به طوری که همه آفت ها، تنش ها و معضلات همیشگی 
از ورزشگاه ها به فضای مجازی منتقل شده است. در روزهایی که دیدارها 
بدون تماشاگر برگزار می شوند، هوادارانی که خود را دوآتیشه یا به اصطلاح 
تیفوسی می نامند، واقعیت های فوتبال بی اخلاقمان را در دنیای مجازی به 

نمایش عموم می گذارند. 
به فحاشی، توهین و جنجال های مختلف فوتبالی ها در فضای مجازی عادت کرده 
بودیم که انتشار کلیپ آزار چوپان فوتبالی همه را شوکه کرد. دستگیری متهم 
خواسته عمومی بود که خوشبختانه نیروی انتظامی در کوتاه ترین زمان ممکن این 
خواسته را محقق ساخت. هرچند که مشخص شده این فیلم یک سال پیش ضبط 

شده، ولی باز هم نمی توان از جرم و خطای صورت گرفته چشم پوشی کرد. 
اینکه هواداری به جرم علاقه به یک تیم خاص مورد آزار قرار بگیرد، آنقدر 
ناراحت کننده است که نباید به سادگی از کنار آن عبور کرد، مخصوصاً که 
این بار پای یک کودک زحمتکش به میان آمده اس��ت. تا قبل از این بارها 
نسبت به بی اخلاقی های رایج در فوتبال انتقاد و هشدارهای لازم داده شده 
بود، ولی این موضوع آخر زنگ خطری جدی برای کل ورزش کشور است. 
برد و باخت در فوتبال اهمیت دارد، اما این مسئله نباید به ترویج خشونت و 
بی اخلاقی منجر شود. ثمره انتشار کلیپ فوق چیزی نیست جز نفرت پراکنی 
بین هواداران سرخابی و بالا گرفتن جدال های لفظی در دنیای حقیقی و 
مجازی. مهم نیست که متهم هوادار کدام تیم است و کودک چوپان طرفدار 
کدام تیم؛ اصل ماجرا به قهقرا رفتن ورزشی است با میلیون ها هوادار و گردش 
مالی چندصد میلیارد تومانی که متأسفانه اخلاق در آن جایی ندارد. خلأهای 
فرهنگی از جمله چالش های اساسی فوتبال ایران هستند که سال هاست 
همه از آن می نالند و مدیران نیز به برگزاری همایش های تشریفاتی،  جلسات 
بی نتیجه و زدن چند بنر اکتفا کرده اند. حاصل این بی توجهی ها می شود 
فحاشی به رقیب، هتک حرمت تیم ها در ورزشگاه ها و فضای مجازی و در 

نهایت هم کودک آزاری که فوتبال و اخلاق را با هم زیر سؤال برد. 
ادامه این وضع به نفع هیچ کس نیست؛ نه به نفع فوتبال، نه به نفع هواداران و نه 
به نفع ورزش کشور. قبح رفتارهای زشت، مجرمانه و هنجارشکنانه سال هاست 
که در فوتبال ایران شکسته شده و هر روز یک مدل جدید از بی اخلاقی ها رو 
می شود. دشمنی و کینه توزي طرفداران با سرعت زیادی در حال افزایش است 
و این موضوع در واکنش هواداران نسبت به نتایج تیم رقیب به وضوح قابل 
رؤیت است. علاوه بر این انتظار می رفت فوتبالی ها و همه چهره هایی که نسبت 
به کوچک ترین اتفاقات باربط و بي ربط روز جامعه حساس هستند، نسبت به 
اتفاق رخ داده نیز بیش از اینها عکس العمل نشان دهند، نه اینکه با بی تفاوتی از 
کنار این مسئله عبور کنند! باید فکری به حال بی اخلاقی ها و نفرت پراکنی های 
فوتبالی کرد و تا آش بیش از این شور نشده چاره ای اندیشید، وگرنه دیر یا زود 

باید منتظر ویدئوهای تلخ تر و تکان دهنده تر هم باشیم. 
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